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PURMEREND - OVERWHERE
 V o o r  e n  d o o r  b e w o n e r s
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Hoe we met voedsel omgaan is aan het veranderen. 
Ondanks dat er voldoende voedsel beschikbaar is en 
ons land toonaangevend is binnen de internationale 
voedselindustrie, staat de manier van werken onder druk. 

Er is een groot aantal oorzaken zoals de klimaatverandering, 
de schaarste aan grondstoffen, de daling van de kwaliteit 
van de landbouwgrond, het huidige consumptiepatroon en 
de afstand tussen consument en producent. Een omslag in 
het voedselsysteem is noodzakelijk om klaar te zijn voor de 
toekomst. De nieuwe app Voedsel Verbindt helpt hierbij.

De app Voedsel 
Verbindt 
werkt in de 
metropoolregio 
Amsterdam en 
de omliggende 
agrarische 
gebieden. Het 
is een platform 
dat regionaal 
verbinding 

maakt tussen alle partijen uit het hele voedselsysteem. Om 
dit te bereiken heeft Voedsel Verbindt een netwerk met onder 
meer de provincies Noord-Holland en Flevoland, gemeentes en 
bedrijfsleven, een app ontwikkeld waarin je kunt zien welke boer 
bij jou in de buurt mooie verse producten aanbiedt. Groente, 
vlees, vis, zuivel, granen: de hele ‘schijf van vijf’ is terug te 
vinden in de omgeving van Purmerend. Er komt ook steeds 
meer vraag naar regionale producten, maar hoe vind je die? 
Deze vraag heeft geleid tot de ontwikkeling van de app. 
Op basis van jouw locatie bepaalt de app wat er te koop is 
in de buurt.

Kilometers
Driekwart van het voedsel dat in Nederland wordt geproduceerd 
gaat naar het buitenland en driekwart van het voedsel dat we 
eten komt uit het buitenland. Programmamanager Carlo Verhart 
van Voedsel Verbindt: “Er is wel eens uitgerekend hoe veel 
kilometers het gemiddelde bord eten aflegt voordat het op tafel 
staat, en daar schrok ik erg van. Dat is nu 30.000 kilometer. Een 

absurd cijfer, zeker als je weet dat producten die in het buitenland 
worden geproduceerd ook in de regio worden gemaakt.”

Samen met de provincies Noord-Holland en Flevoland zijn alle vee-
houders en agrariërs in deze regio in kaart gebracht en toegevoegd 
aan de app. Consumenten, restaurants en winkels kunnen op deze 
manier direct zien welke boer een mooi product aanbiedt.

Verkleind
Wethouder Coen Lageveen van onze gemeente is blij met de app: 
“Het uitgangspunt is dat de afstand tussen producent en consument 
verder wordt verkleind. De app van Voedsel Verbindt draagt hier een 
steentje aan bij en we hopen dan ook dat veel mensen de app gaan 
gebruiken. Op deze manier wordt de keten verkort en dragen we 
bij aan het verduurzamen van onze voedselproductie. Bovendien 
krijgen onze boeren zo een nieuwe vorm van inkomsten in deze 
lastige periode en eten wij vers en gezond.”
De app is zowel beschikbaar in de Google PlayStore als in de 
Apple Appstore.  l

Koop een kerstbrood
Steun jij Kika en Wij Allemaal? Koop dan 
een kerstbrood voor € 11,-. Hiervan gaat de helft, dus 
€ 5,50, naar de goede doelen die Kika en Wij Allemaal 
steunen. Het gaat hier natuurlijk om de mooie, jaarlijkse 
kerstbrodenactie van ambassadeur Bart Tishauser, een 
geweldige samenwerking met Banketbakkerij Mastenbroek.

Jaarlijks krijgen bijna zeshonderd 
kinderen in Nederland kanker. Op dit 
moment geneest 81 procent van hen, 
maar dit moet en kan beter. Kika werft 
fondsen voor vernieuwend onderzoek 
en andere activiteiten op het gebied 
van kinderkanker, gericht op minder 
pijn tijdens de behandelingen, meer 
genezing en een hogere kwaliteit van leven op latere leeftijd. Inloop-
huis Wij Allemaal biedt een ontmoetingsplek voor (ex-)kankerpatiën-
ten, hun naasten en hun kinderen.

Je kunt uiterlijk bestellen tot en met 18 december via
actiebroden@gmail.com.
De bestellingen moeten dan per email worden gedaan, met 
vermelding van aantal, naam en adres en dan bezorgen zij de 
broden voor de kerst bij je thuis!   l

Nieuwe app Voedsel Verbindt tegen verspilling

mailto:actiebroden%40gmail.com?subject=
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Op 16 november werd stilgestaan bij het tienjarig 
bestaan van hospice In Vrijheid Waterland. Deze 
bijeenkomst werd gehouden in de Purmaryn. De avond 
werd geopend door de huidige voorzitter Piet Hein 
Debets, die de vorige voorzitter Evan van Egmond 
bedankte. Een mooie vermelding is dat er in die tien jaar 
al 560 bewoners in de hospice zijn geweest en dat de 
instelling  een waarderingscijfer heeft van 9.

Na de opening kwamen er diverse mensen aan het woord, met 
Jaap Sluis als gespreksleider. Zo werden Marieke Zwart en Nel 
Persenaire, twee vaste medewerksters, naar voren gevraagd. 
Een vraag die werd gesteld was: Wat zijn de criteria voor het 
mogen komen wonen in de hospice? Nel gaf hier als antwoord 
op: “Er moet een levenseinde in de verwachting zijn, en 
symptomen van pijn en angst voor de dood.”

Gevoel
De verwachting van Nel, toen ze hier als vrijwilliger tien jaar geleden 
kwam werken, was dat ze alleen aandacht voor de bewoners moest 
leveren, maar het is veel meer. Het gaat immers niet alleen om de 
bewoners, maar ook om de mensen er omheen. Zo vertelde ze ook 
dat zonder de tachtig vrijwilligers die er werken de hospice niet zou 
kunnen bestaan. “Het is hier een bijzondere werkplek, met gevoel 
voor de medemens. Er wordt samengewerkt met mensen van de 
Zorgcirkel. Door de professionals die ondersteuning geven is het 
hier een fijne woon- en werkomgeving.”
Het mooie van Nel is dat ze ook nog zorg na de zorg geeft. Nu 
zult u misschien denken: wat wordt hiermee bedoeld? Ik ga het 
u uitleggen. Na het overlijden van een bewoner is er ook nog 
een afscheid, en dat is nu juist waar Nel sterk in is: ze helpt de 
familie met de uitvaart en de uitvoering van de laatste wensen.

Techniek
Na het gesprek met Nel en Marieke kreeg vrijwilliger Marc Heijn 
de aandacht. Marc werkt als vrijwilliger en vertelde dat hij geen 
zorgmedewerker is, maar uit de techniek komt. Hij is met de 
hospice in aanraking gekomen door het overlijden van zijn 
schoonmoeder. Hierdoor heeft hij veel warmte en liefde ervaren, 
waarvan hij vond dat hij daar iets mee moest doen. Behalve dat 

hij het contact heel belangrijk vindt, kan hij met zijn technische 
achtergrond ook kleine klusjes opknappen.
Er werd hierna nog een gesprek gevoerd met huisarts Roland van 
Ardennen. Deze vertelde dat hij het vaste aanspreekpunt is voor de 
hospice, vooral als de bewoner geen huisarts in Purmerend heeft. 
Aan hem werd gevraagd hoe vaak hij op bezoek ging. Het antwoord 
hierop was ongeveer vijf keer per jaar. Dat het mooi is om te zien 
dat er een heel team aanwezig is, maar dat het soms wel pittig en 
emotioneel is, maar zeker ook mooi om dit te mogen meemaken. 
Zo mooi zelfs, dat hij dit nog heel lang en met liefde wil blijven doen.
Aansluitend werd na het gesprek met de huisarts nog een 
dierbare naar voren gevraagd. Hij vertelde dat zijn moeder in 
2022 was overleden in de hospice. Nel was naar zijn moeder 
geweest om te zien of ze wel voldeed aan de criteria, en dat 
bleek direct het geval. De zoon vertelde met een glimlach dat 
zijn moeder er mooi bij lag toen ze was overleden.

Optreden
De gesprekken werden afgerond met een heel mooi optreden van 
niemand minder dan Leoni Jansen. Wist u dat ze in de Beemster 
woont? Ze vindt het een eer om te mogen optreden voor dit feest 
en vertelde dat ze stil was van alle gesprekken die waren gevoerd. 
We kregen een voorproefje van haar optreden van maart 2024. 
Met het gevoelige lied, ‘De dijk van de Beemster’, over haar 
overleden man en het wonen in de Beemster.
Na het optreden van Leoni werd een veiling gehouden om er 
voor te zorgen dat de kosten van de avond konden worden 
gedekt. Ik kan u vertellen dat er flink werd geboden. Hierna 
werd er nog lang nagepraat in het theatercafé van de Purmaryn, 
onder het genot van een hapje en een drankje.

Rondleiding

De volgende dag ben ik nog even bij de hospice langs geweest 
om na te praten. Ik kreeg een rondleiding van Nel, beginnend 
in de hal. Daar staan vier glazen vazen met elk één kleur 
steentjes, die corresponderen met de kleuren van de kamers. 
Nel vertelde dat als er een kaars in staat de kamer bezet is, als 
de kaars brandt de bewoner is overleden en als de vaas alleen 
de steentjes heeft er een kamer vrij is. De kaars is dan met de 
nabestaanden meegegaan.  

Louise Lowies.  l

Hospice In Vrijheid viert tienjarig bestaan
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De gemeente heeft 
besloten het bestaande 
Purmerbos zo veel 
mogelijk te willen 
behouden. Ze ziet kansen 
voor woningbouw op 
de golfbaan en in de 
Purmer-Zuid-Zuid. Dit 
betekent dat het bos 
niet voor woningbouw 

wordt gebruikt en dat er geen directe toegang vanaf de 
nieuwbouw naar dit rustige bos komt. Daarnaast wordt 
het recreatiedeel van het bos zo veel mogelijk behouden.

Eind van het jaar verwacht het college de conceptvisie voor de 
oostflank gereed te hebben. In deze visie staat op hoofdlijnen 
hoe de oostflank gaat worden ontwikkeld. Denk hierbij aan 
hoe de natuur wordt versterkt, waar ruimte is voor recreatie, 
waar wegen komen te lopen, waar woningen en voorzieningen 
komen en welke hoogte gebouwen mogen hebben.

Uitgangspunten
Wethouder Pascal Verkroost is sinds de zomer verantwoordelijk 
voor de visie op de oostflank. “In het college hebben we de 
afgelopen periode veel en uitvoerige gesprekken over de visie 
op de oostflank gehad en verschillende signalen van onze 
inwoners gehoord. We geloven dat we met de wijziging van 
de uitgangspunten het beste doen voor de stad. Natuur en 
wonen zijn nu en in de toekomst heel belangrijk. Met de nieuwe 
uitgangspunten geven we duidelijk aan welk groen behouden 
blijft, waar groen kan worden versterkt en op welke plekken er 
ruimte is voor nieuwe woningen en de benodigde infrastructuur 
zoals wegen.”

Ontsluiting
Het bestaande bos wordt zo veel mogelijk behouden. Dit wil 
zeggen dat er wellicht voor de ontsluiting van de golfbaan 
wat bos moet wijken voor een toegangsweg, maar dat het 
bos verder behouden blijft. De wens van het college is om 
de woningen op de golfbaan via de N244 te ontsluiten. 
Uit onderzoek moet blijken of dit haalbaar is. De overige 
weilanden in het gebied worden ingezet voor natuur om de 
twee bosgebieden met elkaar te verbinden (natuurversterking 
en bosuitbreiding). Op de golfbaan ziet het college ruimte voor 
compact wonen in het groen, met zowel laag- als gestapelde 
bouw, waarbij het bestaande groen van de golfbaan zo veel 
mogelijk wordt behouden.

Samenwerking
Met de gewijzigde uitgangspunten voor de gebiedsvisie 
oostflank verandert de samenwerking in dit gebied. Riena 
Tienkamp, provinciehoofd Staatsbosbeheer: “Onze deelname 
aan de gebiedsvisie oostflank was ingegeven door onze 
grondpositie. Nu de gemeente heeft gekozen voor woningbouw 
op de golfbaan en in het weiland in Purmerend-Zuid-Zuid is 

het voor ons niet meer nodig een actieve rol te hebben in de 
gebiedsvisie. We zijn blij dat de gemeente zo veel waarde hecht 
aan het Purmerbos en het belang er van voor de inwoners 
van Purmerend en de regio. We blijven, als buren, uiteraard 
betrokken bij de verdere ontwikkeling van de oostflank, omdat 
de nieuwe woonwijken grenzen aan het bos en de druk op het 
bos daardoor sterk zal toenemen.”
Esther Agricola, regiodirecteur BPD|Bouwfonds 
Gebiedsontwikkeling: “We hebben kennis genomen van de 
gewijzigde uitgangspunten van de gemeente Purmerend ten 
behoeve van het opstellen van de gebiedsvisie voor de oostflank. 
We zijn blij dat de golfbaan nog steeds als een belangrijke 
locatie voor woningbouw in Purmerend wordt gezien. We gaan 
de komende tijd gebruiken om zorgvuldig te onderzoeken wat 
de gewijzigde uitgangspunten voor impact hebben op onze rol 
als gebiedsontwikkelaar van de golfbaan. We betreuren het feit 
dat de rol van Staatsbosbeheer verandert, maar onze groene 
ambities houden we vast en we zullen Staatsbosbeheer als 
belangrijke ‘buur’ blijven betrekken bij onze plannen.”

Opvanglocatie
Voordat er permanente woningbouw komt, zou op een gedeelte 
van de oostflank (Purmer-Zuid-Zuid) een tijdelijke opvang voor 
Oekraïense ontheemden kunnen komen (tien tot vijftien jaar). 
Of deze locatie het ook daadwerkelijk wordt, is van veel zaken 
afhankelijk. De gemeente heeft gesprekken met de rijksoverheid 
over de financiering van dit project. Ook zijn er gesprekken 
over de grond. Er is door het college nog geen definitief besluit 
genomen. Voor nu kiest het college er voor om dit traject 
parallel te laten lopen aan de visievorming voor de oostflank. Dit 
betekent dat ze doorgaan met het opstellen van een totale visie 
op de oostflank.

Vervolg
Het college verwacht begin 2024 de conceptvisie aan de 
gemeenteraad te kunnen voorleggen. Dit houdt in dat deze eind 
van dit jaar gereed moet zijn. Voordat de conceptvisie aan de 
gemeenteraad wordt voorgelegd, wordt deze begin 2024 breed 
teruggekoppeld aan de inwoners en de ondernemers, gebruikers 
en bezoekers van de oostflank en worden hun reacties 
verzameld. Deze worden meegewogen in de uiteindelijke visie 
die aan de gemeenteraad wordt voorgelegd.  l

Purmerbos blijft grotendeels behouden

Spelen en struinen in het Purmerbos Bron foto: www.staatsbosbeheer.nl

http://www.staatsbosbeheer.nl
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Expositiewerkgroep 
Beeldenstorm zoekt helpers
Wil je helpen met de inrichting van de Beeldenstorm, 
op drie locaties, en met heel veel kunstwerken? Hier 
komt natuurlijk heel veel bij kijken en het is een enorme 
logistieke uitdaging. Daarvoor zijn veel handelingen 
nodig en daarom zoeken we helpende handen bij de 
voorbereidingen en inrichting van de Beeldenstorm-
jubileumexposities die plaatsvinden in februari 2024.

In de voorbereiding zoeken we mensen voor:
• het meedenken over de inrichting van de exposities;
•  de verzorging van te exposeren werk van speciale 

doelgroepen en jeugd;
• het transport van groepswerkstukken naar de locaties;
•  het in ontvangst nemen van werkstukken van individuele 

exposanten op de drie locaties.

Bij de uitvoering zoeken we mensen voor:
• het uitzetten van de werkstukken;
• het ophangen van het werk en dit voorzien van naamkaartjes;
• het afbreken van de expositie;
• de teruggave van de werkstukken;
•  het transport van groepswerken terug naar Cultuurhuis 

Wherelant.

Uniek
Houd je van een uitdaging en wil je samen iets unieks tot 
stand brengen, dan ben je van harte welkom om mee te doen 
met onze jubileumexpositiewerkgroep. We zoeken niet alleen 
handige doeners, maar ook denkers en bouwers, mensen met 
kijk op het maken van groepstentoonstellingen en mensen die 
weten hoe je een ruimte naar je hand kunt zetten. Dit geldt ook 
voor wie dit allemaal totaal nieuw is en die klaar is voor een 
nieuwe ervaring.

Training
We organiseren een trainingsmiddag onder het motto 
‘Exposeren kun je leren’, waar verschillende onderdelen van  
het exposeren de revue passeren. Je kunt dan ontdekkingen 
doen en kan je kennis en vaardigheden delen, zodat we samen 
sterk deze mooie uitdaging kunnen aangaan.

Opgeven
Wil je meehelpen met de totstandkoming van de Beeldenstorm-
jubileumexposities en wil je deel uitmaken van een dynamisch 
team? Geef je dan op door vóór 1 december per e-mail bij 
Ingrid Schipper. Stuur je naam, e-mailadres en telefoonnummer 
naar i.schipper@wherelant.nl en vertel kort hoe en wanneer je 
zou kunnen helpen. Weet je nog niet precies hoe en wat, dan is 
dat geen probleem.  l

Ken uw wijk 

De oplossing van de vorige 
opgave luidt: Sternstraat 
11. We hebben één goede 
inzending ontvangen. Alistair 
ter Brake is de winnaar; van 
harte gefeliciteerd.

Onze fotograaf heeft weer een 
nieuwe puzzelfoto gemaakt. 
Als u weet waar dit in de wijk 
is, kunt u tot 5 januari 2024 de 
oplossing insturen en maakt u kans op een VVV-bon ter waarde van 
vijftien euro. Opsturen kan naar wijkkrantredactieoverwhere@gmail.
com. Vergeet niet uw naam en adres te vermelden. Veel succes! l

Het stadje tussen de polders

Het college van Purmerend wil het 
centrum promoten en zo op de kaart 
zetten met een eigen identiteit. Het wil hiermee het centrum 
aantrekkelijker maken voor de stad zelf, omliggende regio’s en 
ver daarbuiten. Dit doet de gemeente met een nieuwe merknaam 
annex logo: ‘Purmerend, het stadje tussen de polders’.

Het logo bestaat uit groene vlakken, die het rode vak omringen. 
De groene vlakken staan voor de weilanden en het rode vak 
voor ‘het stadje’. Het heeft overeenkomsten met een schilderij 
van Piet Mondriaan.
De slogan en het logo zijn een samenwerking tussen ondernemers, 
bewoners en instellingen. Het kan op vele manieren worden 
ingezet om positieve associaties te ontwikkelen bij de mensen.

Kluif
Het is echter nog maar de vraag of een nieuw logo en dito naam 
gaan bijdragen bij het aantrekken van extra publiek naar de stad. 
Het gebrek aan parkeerplaatsen, de verhoogde parkeertarieven, 
de slechte bereikbaarheid en vooral de leegstand zullen het nog 
een flinke kluif maken om de stad aantrekkelijker te maken -  
al hopen we er natuurlijk het beste van.  l

Waar is dit?
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